

## 外國學生申請入學常見問題

### (FAQ: Things that International Students Should Know)

1. 東吳大學在哪裡？Where is Soochow University (Taiwan)?

A：本校現有 6 個學院，招生院系請詳招生簡章

There are now 6 schools and 23 departments. Recruiting programs please see Academic Year Enrollment Guide for International Students.

學系 (含碩、博士班) Departments (including graduate and doctoral programs)	校 區 Campus	說 明 Description
人文社會學院各學系 School of Liberal Arts and Social Science	外雙溪校區 台北市士林區 臨溪路70號 Waishuangshi Campus No.70, Linhsi Road, Shihlin ,Taipei ,Taiwan 11102, R.O.C. TEL : 886-2-2881-9471	1. 兩校區分屬台北市政經中樞及人文薈萃文化景點，都是交通便捷，機能完整的校園。 2. 為使全校學生得以充分運用外雙溪校區之教學與各項生活資源，法商學院一年級新生每週安排部份課程至外雙溪校區上課。 1. Downtown campus is situated in the administrative and commercial center of the Taipei city, while Waishuangshi campus is enclosed by abundant and famous cultural scenic sites. Both campuses are easily accessible by public transportation and have all the necessary amenities. 2. In order to fully utilize these new resources, all first-year students from the Schools of Law and Business will have certain weekday —classes on Waishuangshi Campus.
外國語文學院各學系 School of Foreign Languages and Cultures		
理學院各學系 School of Science		
巨量資料管理學院學 士學位學程 Bachelor program of Big Data Management		
法學院法律學系 School of Law	城中校區 台北市中正區 貴陽街一段56號 Downtown Campus No.56, Kueiyang Street, Section 1, Jhongiheng, Taipei, Taiwan 10048, R.O.C. TEL :886-2-2311-1531	
商學院各學系 School of Business		

兩校區交通方式：

Transportation

[http://twb.idc.scu.edu.tw/scu2007/zh\\_tw/school\\_traffic.htm](http://twb.idc.scu.edu.tw/scu2007/zh_tw/school_traffic.htm) (Chinese)

[http://www-en.scu.edu.tw/zh\\_tw/location\\_transportation.htm](http://www-en.scu.edu.tw/zh_tw/location_transportation.htm) (English)

2. 我想就讀東吳大學學位課程，申請入學時間有限制嗎？如何申請入學？

I want to apply for International Student Admissions, when is the application date? How to get the information about application procedures?

A：外國學生申請入學分秋季班、春季班招生，招生時間如下表，另詳情請見

<http://entrance.exam.scu.edu.tw/>→境外生招生→外國學生申請入學。

More information please refers to application website:

[https://web-en.scu.edu.tw/entrance/web\\_page/460](https://web-en.scu.edu.tw/entrance/web_page/460)

## 外國學生新生及轉學生申請入學重要日程表

### Calendar of Events

#### 秋季班 Fall semester

項 目 Item	日 期 Date
簡章公告 Enrollment Guide Announcement	2月(網路公告, 不另發售紙本) Academic Year Enrollment Guide for International Students February (the contents will be displayed online, paper copies will not be available)
線上申請時間 Online Application Date	2月至4月 From February to April.
線上報名網址 Online Application Website	<a href="http://foreigner.sys.scu.edu.tw/exam/intl/">http://foreigner.sys.scu.edu.tw/exam/intl/</a>
公告錄取名單 Announcement of Acceptance List	5月(網路公告) May (announced online)
就讀意願回覆截止日 Enrollment Questionnaire Online	依錄取通知規定, 上網填寫就讀意願 Please follow the regulations on the acceptance announcements and fill out the Statement of Intent to Register online Enrollment Questionnaire for International Students of Soochow University

#### 春季班 Spring semester

項 目 Item	日 期 Date
簡章公告 Enrollment Guide Announcement	9月(網路公告, 不另發售紙本) Academic Year Enrollment Guide for International Students September (the contents will be displayed online, paper copies will not be available)
線上申請時間 Online Application Date	9月至10月 From September to October.
線上報名網址 Online Application Website	<a href="http://foreigner.sys.scu.edu.tw/exam/intl/">http://foreigner.sys.scu.edu.tw/exam/intl/</a>
公告錄取名單 Announcement of Acceptance List	12月(網路公告) December (announced online)
就讀意願回覆截止日 Enrollment Questionnaire Online	依錄取通知規定, 上網填寫就讀意願 Please follow the regulations on the acceptance announcements and fill out the Statement of Intent to Register online Enrollment Questionnaire for International Students of Soochow University

3. 我已經送出線上申請表, 是否代表已完成申請程序?

I have submitted the online application form, does it mean that I have finished the application procedure?

A: 還沒。您還必須於截止日前, 備齊所有文件, 上傳至書審系統, 請勿寄送紙本。

No. You need to upload the designated documents to the system before the deadline.

4. 申請人已在招生資訊網完成網站登錄, 並且上傳所有應檢附文件, 如何查詢學校已收到文件?

Once the applicant has already registered on the Online Application for Admission of Soochow University website and uploaded all designated documents, how can the status of the application be checked?

A: 已申請者請至外國學生入學線上申請系統網頁「查詢進度功能」或以 email 方式查詢進度。

Applicants can log in to the Online Application for Admission of Soochow University website or via email to check their application status.

5. 一學年有多少個學期？

How many semesters of an academic year?

A：一學年有兩學期，每學期上課時間 18 週。第一學期 (Fall semester) 自九月到一月，接著放寒假；第二學期 (Spring semester) 自二月到六月，接著放暑假。詳細日期請詳本校[行事曆](#)

There are two semesters of an academic year, and 18 weeks for studying of a semester.

Fall semester: from September to January. After that, it's winter vacation.

Spring semester: from February to June, and continue with a summer vacation. [Calendar](#)

6. 每學期的開學日是什麼時候？

When does the school starts in every semester?

A：第一學期大約在九月中旬開學，第二學期大約在二月中旬。

Fall semester: Mid-September.

Spring semester: Mid-February.

7. 外國學生申請入學有限制嗎？

Any restrictions on applying for admission as a foreign student?

A：請依本校『[外國學生來臺來就學辦法](#)』辦理。

Please refer to [International Students Undertaking Studies in Taiwan](#)

8. 我可以申請幾個系所？

How many departments (programs) can I apply?

A：沒有限制。但若申請一個以上不同學系（組），須依申請系所（組）數填寫申請表並分別繳交規定費用。

No limitation. If the applicants would like to apply for more than one department (program), in which case separate application forms and application fees are required.

9. 什麼是讀書計畫(Study plan)？有沒有提供任何範例？

What is the study plan? Is there any guideline for reference?

A：請在讀書計畫中說明您就讀的動機以及規畫，中英文皆可，沒有長度限制。沒有範例或指導可供參考。

You have to state your motives and plans for study at SCU in the statement of purpose, which is printed on a separate piece of paper, either in Chinese or in English. No limitation on length and no guideline, either.

10. 就讀學位課程，一學期需要準備多少學雜費及生活費？

How much is it tuition and living expenses if I am admitted into an academic degree program?

A：學雜費：一學期約 NT\$ 48,370~56,460。詳情請見[學雜費收費標準](#)。

生活費：

(a) 伙食費：每個月約需 NT\$ 6,000~8,000。

(b) 住宿費：校內宿舍每學期約 NT\$ 8,500。

另提供校外宿舍：<http://www.scu.edu.tw/housing/>

校外租賃單間房間 NT\$ 6,000~ 10,000，不含水電費。

(c)其他費用：如保險、書籍、日用品、交通、水電等，每個月約 NT\$6000~8000。

Tuition: Roughly NT\$48,370-56,460 per semester.

Food: Approximately NT\$ 6,000 ~ 8,000 per month.

Housing: Dormitory rooms on campus is NT\$ 8,500 per semester. The average monthly cost to rent a single room off campus is NT\$ 6,000~10,000, not including utilities.

Living expenses: The average cost per month is roughly NT\$6000~8000, including insurance, books, supplies, transportation and utilities.

11. 學費每次是繳交一學期的金額還是一學年？

Regarding the tuition fee, do I have to pay for one semester or two semesters at a time?

A：每學期繳交。

Students pay their tuition fee at the beginning of every semester. So, you pay for a semester at a time.

12. 我想學華語，東吳大學提供華語課程嗎？

I want to learn Chinese. Are there any Chinese language courses available?

A：東吳大學華語中心依學生語文程度規劃有正期班課程，每年開設春夏秋冬四期。每週上課 15 小時，除正期班課程外，另有短期研習營及依個人需求安排之客製化課程。詳情請洽本校華語中心網站 <http://mandarin.scu.edu.tw/bin/?Lang=zh-tw>

Chinese Language Center of Soochow University offers a quarter program with placement teaching. It takes place in four different seasons of a year with 15 hours of learning a week. Aside from that, CLC also offers study camp and customized learning program. For details, please click on the link to CLC official web site:

<http://mandarin.scu.edu.tw/bin/?Lang=en>

13. 請問各系是否皆以中文授課？

Are classes for all departments taught in Chinese?

A：本校教學以中文（國語）為主，各學系錄取學生應具備中文聽、說、讀、寫能力（錄取企管系國際商管學程除外），入學後如中文能力較差，無法聽課者，應參加華語文加強課程或自費於本校華語中心修習華語文。

The principal language of instruction at SCU is Chinese (Mandarin). Applicants should be proficient in listening, speaking, reading, and writing Chinese. For students who are admitted to Soochow University, and are unable to keep up with their regular course work due to their inadequate Chinese language skills, they could be requested to take remedial Chinese language courses from the Chinese Language Center of Soochow University at their own expense. However, students are exempt from this requirement if they major in the study of M.A. Global Business Program.

14. 有沒有可以讓外國學生申請的獎學金？

Are there any scholarships that foreign applicants are eligible to apply for?

A：請至本校國際與兩岸學術交流事務處網站查詢

Please check the updated scholarship information on our website.

<http://icae.scu.edu.tw/zh-hant/int/scholarship>

15. 如果就讀期間的主要費用來源是正在申請中的獎學金，我要怎麼準備財力證明書？

How do I prepare the financial statement when my major financial support is actually the scholarships I am applying for ?

A：如果主要費用來源為正在申請中的獎學金，且學生無法提出其他的財力證明時，可繳交正在申請中獎學金相關證明（如獎學金申請表）。

Since your major financial support is the scholarships, and you can't submit other financial statement, you can submit the scholarships applied statement such as scholarship application form.

16. 請問各系課程(或學分)安排？

How are courses (or academic credits) arranged by each department?

A：有關各系課程學分安排，請參閱本校[註冊課務組網頁](#)→[歷年課程資料](#)。

For information regarding academic credits, please visit the SCU website and select Academics and refer to the department [website](#) that you want.

17. 外國學生可以在台灣打工嗎？

Can international students work part-time in Taiwan?

A：可以，但是中華民國政府規定外國人在台工作皆須申請工作許可證。所以沒有工作許可證卻打工是違法的。

Yes, but the Taiwanese government requires all foreign nationals to obtain a work permit. It is illegal to work without a work permit.